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RM.0002.8.2.2018                        

PROTOKÓŁ Nr 2/2018 

z II Sesji VIII kadencji Rady Miejskiej 

w Piotrkowie Kujawskim 

odbytej w dn. 30 listopada 2018 roku. 

Ad. 1 - 6  

– Otwarcia II sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim, o godz. 13.00 dokonał 

Przewodniczący Rady, Pan Arkadiusz Krzysztof Włodarski. Powitał wszystkich zebranych. 

– W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych – na ustawową liczbę 15 radnych (lista obecności 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

– Quorum obrad stwierdził Przewodniczący Rady. 

– Na sekretarza II sesji wybrano radnego: Pawła Betlińskiego. 

– Pan Arkadiusz Włodarski odczytała porządek obrad sesji. 

Pan Błażej Barczak zapytał czy istnieje możliwość dołączenia do istniejącej uchwały o 

wysokości podatków od nieruchomości zwolnienia rolników z podatku od budynków 

mieszkalnych? 

Pan Jarosław Waszak wyjaśnił, że takiej możliwości nie ma i musi to być uchwalone odrębną 

uchwałą.  

– Porządek obrad został przyjęty, 14 radnych głosowało za jego przyjęciem, 1 radny był przeciwny.  

– Protokół z sesji XXXIV Rady Miejskiej VII kadencji został przyjęty jednogłośnie (15 radnych 

opowiedziało się za jego przyjęciem). 

– Protokół z sesji I Rady Miejskiej VIII kadencji został przyjęty jednogłośnie (15 radnych 

opowiedziało się za jego przyjęciem). 

 

Ad. 7 

- Pan Sławomir Bogucki omówił swoje działania w okresie od ostatniej sesji, tj. od 28 września 

2018 r.. Powiedział m.in.:  

1. 02.10.2018r. rozmowy w sprawie dofinansowania budowy dróg na terenach wiejskich z 

funduszy ministerialnych, 

2. 04.10.2018r. brałem udział w święcie Kół Gospodyń Wiejskich, w miejscowości Kościelna 

Wieś pod nazwą "Kaczka po naszymu", 

3. 05.10.2018r. brałem udział w posiedzeniu Lokalnej Grupy Działania w Radziejowie, 
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4. 11.10.2018 r. brałem udział w uroczystości wręczenia medali nadanych przez Prezydenta RP 

dla par Małżeńskich obchodzących jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego, 

5. 11.10.2018r. wręczyłem nagrodę ufundowaną przez mnie laureatowi Festiwalu Piosenki 

Europejskiej na Koncercie Galowym, który odbył się w Radziejowskim Domu Kultury, 

6. 12.10.2018r. brałem udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowej na poziomie Gminy, 

7. 14.10.2018r. brałem udział w obchodach Dnia Kobiety Wiejskiej, które odbyło się w 

miejscowości Dobre było to święto powiatowe, 

8. 16.10.2018r. brałem udział w obchodach Jubileuszu Szkoły Podstawowej w Dębołęce 70-

lecie powstania szkoły, 

9. 16.10.2018r. brałem udział w spotkaniu z klubem Seniora w Piotrkowie Kujawskim, 

10. 17.10.2018r. brałem udział w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu pod kątem 

rozliczania I transzy dofinansowania budowy oczyszczalni ścieków w Piotrkowie 

Kujawskim, 

11. 20.10.2018r. brałem udział w Koncercie z okazji 100-lecia odzyskania niepodległości, który 

odbył się w Kościele Parafialnym w Piotrkowie Kujawskim, 

12. 24.10.2018r. brałem udział w spotkaniu z przedstawicielami Kopalni Konin, 

13. 26.10.2018r. brałem udział w uroczystość ślubowania klas I w Szkole Podstawowej w 

Piotrkowie Kujawskim, 

14. 30.10.2018 r. brałem udział w uroczystości ślubowania klasy I w Szkole Podstawowej w 

Byczu. 

15. 06.10.2018r. brałem udział w spotkaniu w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska w 

Toruniu, dotyczącym programu "Czyste powietrze" (wymiana piecy z dofinansowaniem 

Funduszu), 

16. 7.10.2018r. brałem udział w rozprawie administracyjnej w sprawie wniosku mieszkańców 

ulicy Topolowej, 

17. 7.10 2018r. brałem udział w spotkaniu z Zarządem Kopalni Konin, 

18. 9.10.2018r. brałem udział w uroczystościach organizowanych przez szkoły z okazji 100-

lecia odzyskania niepodległości, 

19. 11.10.2018 r. brałem udział w gminnych obchodach święta Niepodległości, 

20. 12.10.2018 r. brałem udział w uroczystości przekazania wozu strażackiego dla OSP 

Piotrków Kujawski, 
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21. 14.10.2018 r. brałem udział w spotkaniu z przedstawicielami firmy „VORTEX” w sprawie 

urządzeń fotowoltaicznych, 

22. 16.10.2018 r. udałem się do miejscowości Osięciny celem podpisania umowy na dostawy 

energii elektrycznej na rok 2019. Podpisywały gminy powiatu radziejowskiego i 

aleksandrowskiego, 

23. 17.10.2018 r. brałem udział w spotkaniu z Zarządem Gminnym Kół Gospodyń Wiejskich, 

24. 21.10.2018 r. brałem udział w obchodach święta Pracownika Socjalnego na terenie gminy, 

25. 23.11.2018 r. brałem udział w zebraniu wiejskim w Nowej Wsi na temat sprzeciwu władz 

Gminy oraz mieszkańców przeciwko funkcjonowania firmy przetwarzającej śmieci, 

26. 25.11.2018 r. brałem udział w obchodach święta Kół łowieckich, które odbyło się w 

Radziejowie, 

27. 27.11.2018 r. spotkanie w Starostwie pod kątem działalności firmy przetwarzającej odpady 

komunalne i inne w Nowej Wsi, 

28. 27.11.2018 r. spotkanie z klubem Seniora w Piotrkowie Kujawskim, 

29. 28.11.2018 r. brałem udział w posiedzeniu Komisji wspólnych Rady Miejskiej w Piotrkowie 

Kujawskim, 

30. 29.11.2018 r. spotkanie z Panią Urbanistką na temat wydawania decyzji o warunkach 

zabudowy inwestorom, 

W całym okresie pomiędzy sesjami załatwianie spraw bieżących, przyjmowania 

interesantów oraz nadzór bezpośredni nad wykonywanymi inwestycjami, 

31. Przygotowywanie projektu budżetu Miasta i Gminy Piotrków Kujawski na rok 2019 r. (pod 

kątem dochodów i wydatków oraz planowanych inwestycji) 

 

Zakończone inwestycje i działania w opisanym okresie: 

1. Budowa kanalizacji burzowej ul. Sportowa w Piotrkowie Kujawskim. 

2. Budowa kanalizacji burzowej ul. Piastowska 

3. Budowa kanalizacji burzowej ulica Kalinowa – Wiśniowa. 

4. Przebudowa zieleni na ulicy Rynek 

5. Wymiana obelisku poświęconego pamięci wizyty Prezydenta Ignacego Mościckiego w 

Piotrkowie Kujawskim w 1930 roku. 

6. Budowa skateparku przy ulicy Słonecznej 
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7. Budowa chodnika w miejscowości Wąsewo 

8. Wymiana ogrodzenia I etap i przebudowa boiska przy szkole w Dębołęce 

9. Odnowiono remizę OSP w Połajewie 

10. Zakupiono mundury i kurtki dla Orkiestry Strażackiej 

 

Inwestycje i remonty będące w trakcie: 

1. Budowa oczyszczalni ścieków w Piotrkowie Kujawskim. 

2. Remont świetlicy w Nowej Wsi. 

3. Trwa przygotowanie wystroju miasta z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia i 

Nowego Roku. 

Pytań dotyczących przedstawionego sprawozdania nie było. 

 

Ad. 8 

- Pan Arkadiusz Włodarski powiedział, że w ostatnim czasie uczestniczył w spotkaniu 

mieszkańców Nowej Wsi, władz Starostwa Powiatu Radziejowskiego oraz Gminy Piotrków 

Kujawski z pełnomocnikiem firmy, która prowadzi w Nowej Wsi działalność polegającą na 

zbieraniu śmieci. Poinformował, że na spotkaniu tym padła z ust pełnomocnika w/w firmy 

deklaracja wygaszenia prowadzonej przez nią działalności. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że co do wspomnianej deklaracji wygaszenia działalności to firma 

nie podała terminu tegoż wygaszenia. 

- Pan Arkadiusz Włodarski dodał, że nadal będzie czuwał, wraz z władzami samorządu, nad tą 

sprawą. 

 

Ad. 9-15 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr II/11/2018  w sprawie przyjęcia „Rocznego 

programu współpracy Miasta i Gminy Piotrków Kujawski z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok”  

- Pan Jarosław Waszak przytoczył uzasadnienie załączone do projektu uchwały Nr II/11/2018: 

„Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego uchwala, po konsultacjach z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3, przeprowadzonych 

w sposób określony w art. 5 ust. 5, roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3. Roczny program współpracy jest uchwalany do dnia 
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30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania programu. Projekt programu współpracy 

na 2019 rok był przedmiotem konsultacji w terminie od 13 listopada 2018 r. do 20 listopada 2018 r. 

Komunikat w sprawie konsultacji został zamieszczony na stronie internetowej, w Biuletynie 

Informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy. Do projektu programu nie 

wniesiono uwag i opinii.” 

- Pan Arkadiusz Włodarski zapytał czy są pytania dotyczące omawianej uchwały? 

Pytań nie było. Radni przystąpili do głosowania. 

Wyniki głosowania dot. uchwały Nr II/11/2018: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr II/11/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr II/12/2018  w sprawie określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych. Powiedział, że wzory formularzy i deklaracji nie 

zmieniły się w stosunku do ubiegłego roku. Pytań nie było. Radni przystąpili do głosowania. 

Wyniki głosowania dot. uchwały Nr II/12/2018: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr II/12/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr II/13/2018  w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na obszarze gminy Piotrków Kujawski.  

Zapytał czy są jakieś uwagi co do tej uchwały? Uwag nie było. Radni przystąpili do głosowania. 

Wyniki głosowania dot. uchwały Nr II/13/2018: 14 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Uchwała Nr II/13/2018 została przyjęta zwykłą większością głosów. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr II/14/2018  w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. Następnie poprosił o uzasadnienie i wyjaśnienie tej 

uchwały wnioskodawcę. 

- Pani Jolanta Zalesińska powiedziała, że przygotowano projekt uchwały o wysokości podatków od 

nieruchomości zakładający ich trzyprocentowy wzrost. Podatki te są w większości przypadków 

niższe od tych, które proponuje minister. Następnie przedstawiła jak kształtują się stawki 

ministerialne, a jak gminne. 

- Pan Błażej Barczak zapytał czy na pewno musimy podnosić te podatki? Powiedział, że na 

posiedzeniu komisji przed sesją nikt nie przedstawił konieczności podnoszenia podatków. 

Powiedział, że obecni radni pełnią funkcję od tygodnia i zaczynają pracę od podnoszenia podatków, 

a budżet nie jest jeszcze uchwalony. Zapytał: „Czy my, jako radni zrobiliśmy wszystko, aby tych 

podatków nie podnosić.?” Zapytał czy zastanowiono się nad tym czy są może jakieś inne źródła 

finansowania zadań, skoro podnosi się podatki w jakimś konkretnym celu. Dodał, że nie wszyscy 

mają podnoszone podatki o 3 %, bo rolnikom zabiera się zwolnienie z podatku od budynków 

mieszkalnych, a dla wielu mniejszych rolników może to być wzrost podatków o 30 - 40 %. Pan 

Barczak powiedział także, że w zamian za ulgę w podatku od nieruchomości dla rolników 

mieszkańcy miasta mieli dopłatę do ścieków. Tymczasem znosi się ulgę dla rolników pozostawiając 
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dopłatę do ścieków. Uczyniono to w bardzo trudnym dla rolników okresie, bo po suszy. Wszyscy 

starają się rolnikom jakoś pomóc. Powiedział także, że dla niektórych rolników, którzy płacą 

podatek rolny w wysokości 150 – 200 zł i posiadają małe, najczęściej poniemieckie gospodarstwa z 

dużymi budynkami to dla niego podatek od budynku mieszkalnego będzie wynosił 60 – 70 zł, więc 

to będzie wzrost podatku około 50 %. Dodał, ze rozumie, iż dla większych gospodarstw to będzie 

nieznacząca kwota podwyżki, ale dla mniejszych gospodarstw będzie to znacząca podwyżka. 

Poprosił Radnych o zastanowienie się nad głosowaniem nad tą uchwałę. W związku z tym, że nie 

proponuje się zwalniania rolników od podatku od budynków mieszkalnych i pozostawia się dopłatę 

do ścieków zapytał jaka jest tego przyczyna? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że nieprawdą jest, że nie przedstawiono powodów 

proponowanego wzrostu podatków oraz, że podnosząc koszty usług nikt nie pyta samorządów czy 

starczy im na to pieniędzy. Podał przykłady wzrostu następujących kosztów: wzrost kosztów 

zużycia energii elektrycznej dla samorządów o 80 % (dodał, że mówił o tym oficjalnie na 

posiedzeniu komisji i powinno to być zapisane w protokole), dołożenie 2 milionów złotych do 

utrzymania oświaty, co także poruszał na posiedzeniu komisji, rosną ceny paliwa, środków 

służących do bieżącego utrzymania i funkcjonowania instytucji, o czym także było mówione. 

Podkreślił, ze jeśli chodzi o budżet gminy, to wydatki bieżące muszą mieć pokrycie w dochodach 

bieżących, czyli w podatkach. Dodał, że o 20 % wzrosną dopłaty do funkcjonowania instytucji, jak 

wynika ze wstępnych kalkulacji. Zapytał zatem skąd samorząd ma mieć pieniądze na pokrycie 

wydatków bieżących skoro nie z podniesienia podatków, które są dochodami bieżącymi? Jeśli 

podatki nie zostaną podniesione to trzeba będzie ograniczyć wydatki bieżące. Zapytał zatem z 

czego, czy np. z funkcjonowania jednostek podległych, czy zrezygnować z dowozu dzieci do szkół, 

czy z zakupu opału dla jednostek, a może z zakupu materiałów biurowych? Wyjaśnił także, że nie 

chce przez to powiedzieć, że chce zwalniać pracowników, ale jeśli nie będzie pokrycia wydatków 

bieżących w dochodach bieżących to będzie trzeba wszystko przeanalizować. Powiedział także, że 

prawdą jest, że decyzją Rady rolnicy byli zwalniani z podatku od mieszkań, Także decyzją Rady, 

ale wynikającą z zupełnie innych przepisów, istniała dopłata do ścieków. Istniejący stan prawny, do 

2018 roku, powodował, ze było tzw. „ciche przyzwolenie” na dokonywanie tego typu zwolnień, ale 

jak ogólnie wiadomo rolnicy są zwolnieni ustawowo z podatku od budynków przeznaczonych do 

produkcji rolnej. Obecnie samorząd nie dochodzi, które budynki służą bezpośrednio do produkcji 

rolnej, które pośredni, a które np. garaże nie służą jej wcale. Obecnie traktujemy wszystkie 

zabudowania jako służące do produkcji rolnej. Od 2019 roku wchodzi szczegółowa kontrola 

Regionalnej Izby Obrachunkowej pod kontem gospodarki podatkowej dla nieruchomości i możemy 

nie mieć już przyzwolenia na zwalnianie z podatku, a wręcz ponieść skutki prawne tego zwolnienia 

bezpośrednio dla osoby wykonującej uchwałę o zwolnieniu, czyli dla Burmistrza. Bardziej 

rzeczowe może jest to, ze Minister Finansów porównuje nasze zwolnienia z podatków przy 
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przyznawaniu subwencji wyrównawczej. Mówiąc bardziej obrazowo, jeśli gmina dokona jakiegoś 

zwolnienia to traci taką samą kwotę przy przyznaniu subwencji ministerialnej, pozbawiając się 

dochodu podwójnie, pierwszy raz w podatku, a drugi, w takiej samej kwocie z subwencji. Przy 

podnoszeniu podatków rozpatrujemy wszystkie aspekty. Poprzednia Rada nie podnosiła podatków 

przez trzy lata, gdyż dawaliśmy radę „spiąć budżet”. Nie wprowadzano także zniesienia ulg. 

Obecny stan to nie jest złośliwość wnioskującego Burmistrza, czy nieprzemyślana decyzja Rady, bo 

Rada powinna podejmować decyzje racjonalnie, dla utrzymania prawidłowej gospodarki finansowej 

i rozwoju gminy, a przede wszystkim jej utrzymania. Dodał, ze oczywiście to decyzja Radnych. 

Powiedział także, że masę pieniędzy w podatkach gmina traci z podatku od budynków i budowli, 

gdyż wynosił on 3% od wartości całej budowli, a obecnie jest to zaledwie 3% od wartości podstawy 

i cokołu – jeśli chodzi o wiatraki. Gdyby ten podatek był zachowany to może obecnie nie byłoby 

potrzeby szukania pieniędzy z innych podatków. Na koniec wypowiedzi Pan Burmistrz powiedział, 

ze nie jest dla niego miłe podnoszenie podatków, bo sam je rzetelnie płaci, ale to także od niego 

zależy czy ta gmina będzie się rozwijać, czy cofać w rozwoju. Powiedział, ze odpowie na wszystkie 

pytania i przedstawi argumenty. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, ze rozumie, iż koszty rosną, ale dlaczego to rolnicy mają ponosić 

największe tego skutki? Rolnikom też wzrastają koszty produkcji w postaci np. paliwa, a była też 

klęska suszy. Zapytał jaką kwotę w postaci podatku od mieszkań rolników samorząd uzyska 

wprowadzając ten podatek. Zapytał także jaką kwotę dopłaty wyznacza się do ścieków na 2019 rok. 

Przypomniał, ze dopłata do ścieków została i jest on daleki od tego aby ją zabierać, ale 

zaproponował np. uszczelnienie wpływów z podatków. Jego zdaniem wielu podatników ucieka od 

płacenia właściwej wysokości podatków, klasyfikując swoje grunty jako niższe, dodał, ze chodzi 

mu o tereny rekreacyjne. 

- Pan Sławomir Bogucki wyjaśnił, ze dopłata do ścieków wynika z innych przepisów, to nie jest 

podatek. Poinformował, ze już w tym roku chciał zrezygnować z tej dopłaty, ale podwyżka ceny 

ścieków i wody, którą wprowadzono od czerwca, nie o 3 % ale o ponad 1 zł za m
3 

spowodowała, że 

odszedł od tego pomysłu. Ponadto cena ścieków i wody w 2019 roku od czerwca także wzrośnie i 

nie jest to wina samorządu bo ceny dyktuje PGW Wody Polskie, kompetencje do ustalania opłat za 

ścieki została odebrana samorządom, a przekazana PGW Wody Polskie. Nie wiemy ponadto czy 

ceny ścieków po oddaniu do użytku oczyszczalni ścieków nie okażą się przypadkiem niższe niż 

obecne, bo obecna cena za ścieki jest skalkulowana na podstawie kosztów funkcjonowania starej 

oczyszczalni. Gdy oddamy do użytku nową oczyszczalnię wówczas zastanowimy się nad 

uchyleniem tej dopłaty. Może się jednak okazać, że ta cena będzie wyższa o 2 -3 zł i wówczas sami 

radni będą wnioskować o przywrócenie dopłaty. Dlatego też proponuję, póki co, dopłatę 

pozostawić. Jeśli chodzi o kwalifikację nieruchomości rekreacyjnych, to nie gmina to przekształca, 

robi to Starostwo Powiatowe. Na terenach rekreacyjnych działki przekształcono w działki 
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mieszkalne, a samorząd, naliczając podatek, opiera się na decyzji Starostwa. JST jakim jest Urząd 

Gminy nie ma żadnych kompetencji do tego aby te decyzje zmieniać. 

- Pan Jerzy Iglewski powiedział, że na posiedzeniu komisji to on wniósł o to aby pozostawić 

zwolnienie od podatku od nieruchomości mieszkalnych dla rolników. Powiedział, że Radny 

Barczak twierdzi, iż nie było dyskusji na temat zasadności zniesienia tej ulgi, ale jego zdaniem, jak i 

pozostałych radnych rozmowa obszerna na ten temat była, a wszystko co dziś poddano pod dyskusję 

było przedmiotem dyskusji posiedzenia wspólnego komisji. Dodał, ze gdy Burmistrz i urzędnicy 

opuścili salę obrad na posiedzeniu komisji to każdy radny wypowiadał się na ten temat i 

przedstawiał swoje stanowisko, byliśmy wówczas prawie jednogłośnie za tym aby przyjąć 

stanowisko w sprawie niezwalniania z podatku od budynków mieszkalnych. Dodał, ze on jako 

wnioskodawca tego zwolnienia, po wysłuchaniu argumentów, także zmienił zdanie w tej sprawie. 

- Pan Błażej Barczak powiedział, że nie powiedział, ze nie było dyskusji na ten temat, ale, że do 

końca nie wyjaśniono na co ta podwyżka pójdzie. Poprosił o przedstawienie planowanego dochodu. 

- Pan Sławomir Bogucki wyjaśnił, że projekt budżetu na 2019 rok jest obecnie przedmiotem 

badania przez Regionalną Izbę Obrachunkową w celu jego zaopiniowania. Obecnie, celowo nie 

wspomina o budżecie dlatego, że nie jest on jeszcze zaopiniowany i może wymagać naniesienia 

zaleconych poprawek. Na koniec września każdego roku Burmistrz w zarządzeniu określa ząłożenia 

do tworzenia projektu budżetu na kolejny rok. W zarządzeniu tym określa się procent wzrostu 

podatków, wzrost wynagrodzeń i wiele innych rzeczy, o czym mówiłem na posiedzeniu komisji. 

Ponadto mówiłem też, ze wprowadzamy do budżetu bardzo dużą inwestycje, jaką jest budowa 

oczyszczalni ścieków. Stan dróg na wsiach jest zły, stan ujęcia wody w Rogalinie wymaga 

przebudowy. Dodał, że nie chce na razie dyskutować o kształcie budżetu bo po opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, lub po dzisiejszej decyzji o zwolnieniu w podatku może okazać się, że będzie 

trzeba budżet zmienić i zrezygnować z jakiejś inwestycji. Otrzymaliśmy 1.600.000,00 zł subwencji 

wyrównawczej, ale cała została pochłonięta przez oświatę, trzeba uzupełnić w budżecie braki 

wpływu z podatków od wiatraków. Ani Burmistrz, ani pracownicy nie chcą wprowadzać radnych w 

błąd. Możemy wydatki bieżące zmniejszyć, ale niech Rada podejmie decyzję „zwalniamy”. Wolne 

środki, które pozyskujemy angażujemy w inwestycje. Dodał, że nic nie zataił i wszystko to mówił 

na posiedzeniu komisji. Wszystko co jest ujęte w budżecie jest przeliczone i przeanalizowane. 

- Pan Błażej Barczak zwrócił się ponownie z pytaniem o kwotę podatku od budynków mieszkalnych 

rolników i subwencji wyrównawczej. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że kwota podatku to 45 tys. zł, a kwota subwencji 

wyrównawczej to kolejne 45 tys. zł. 

- Pan Błażej Barczak zapytał czy podobnie jest z dopłatą do ścieków, czy w tym wypadku 

subwencja także jest pomniejszana? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, ze nie, bo to nie są podatki. 
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- Pan Błażej Barczak zapytał jakie drogi będą zrobione za te 45 tys. zł? Było powiedziane, że nie 

zrobimy dróg, jeśli nie uchwalimy tego podatku. Dodał, że jest daleki od niepodnoszenia podatków 

w ogóle, ale ten rok jest specyficzny, bo „będąc nowymi radnymi podnosimy podatki nie na własną 

odpowiedzialność”. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, ze pieniądze z tych podatków zapewniają spięcie wydatków z 

dochodami. Ten rok, jeśli chodzi o wydatki bieżące jest naprawdę zły. 

- Pan Błażej Barczak zapytał czemu radni tego nie wiedzieli na poprzedniej sesji gdy było 

głosowane wynagrodzenie? 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, ze gdy zaczynał poprzednią kadencję miał ustalone 

wynagrodzenie 10.450 zł, obecnie ustalono mi wynagrodzenie 9.500 zł. Jest to chyba wystarczająca 

odpowiedź na to, że nie pracuję za wyższą pensję. 

- Pan Błażej Barczak zapytał: „Czyli nie było podwyżki?” 

- Pan Arkadiusz Włodarski odpowiedział, ze nie było podwyżki. 

- Pan Błażej Barczak powiedział: „No przecież głosowaliśmy za podniesieniem.” 

- Pan Arkadiusz Włodarski odpowiedział: „Głosowaliśmy za ustaleniem wynagrodzenia.” 

- Pan Błażej Barczak: „Co do wynagrodzenia poprzedniego jest wzrost?” 

- Pan Arkadiusz Włodarski: „Obniżonego na ostatniej sesji poprzedniej kadencji. Ten temat 

skończmy.” 

- Pan Arkadiusz Rybak zabrał głos w kwestii formalnej. Zaproponował aby radni podnosili ręce 

zgłaszając się do dyskusji. Przypomniał, że Przewodniczący Rady dopuszcza do dyskusji. 

Powiedział aby się nie przekrzykiwać. 

- Pan Błażej Barczak przeprosił za swoje zachowanie. Swoje emocjonalne podejście w dyskusji 

uargumentował reprezentowaniem interesów swoich wyborców. 

- Pan Sławomir Kawczyński powiedział, że myśli, iż wyborcy to zrozumieją, tym bardziej, że na 

pierwszej sesji były już prośby o pieniądze. 

- Pan Andrzej Schmidt powiedział, że najniższa wynagrodzenie idzie do góry, Burmistrz musi 

podnieść pensje pracownikom. Czy nie byłby dumny mogąc powiedzieć, że ma dobrych 

pracowników i może dobrze ich wynagrodzić? Czy słyszeli Państwo o najtańszej gminie? Trzeba 

systematycznie podnosić podatki aby dogonić inne gminy. Trzeba rozbudować urząd. Dodał na 

koniec, że takiego właśnie jest zdania. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Wyniki głosowania dot. uchwały Nr II/14/2018: 13 „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”. 

Uchwała Nr II/14/2018 została przyjęta zwykłą większością głosów. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr II/15/2018 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych. Pytań i dyskusji nie było. 

Radni przystąpili do głosowania. 
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Wyniki głosowania dot. uchwały Nr II/15/2018: 13 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujący się”. 

Uchwała Nr II/15/2018 została przyjęta zwykłą większością głosów. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr II/16/2018 w sprawie określenia wysokości 

stawek opłaty targowej. Pytań i dyskusji nie było. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Wyniki głosowania dot. uchwały Nr II/16/2018: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się”. 

Uchwała Nr II/16/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

- Pan Arkadiusz Włodarski odczytał projekt uchwały Nr II/17/2018 w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na 2019 rok dla zakładu budżetowego. Pytań i 

dyskusji nie było. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Wyniki głosowania dot. uchwały Nr II/17/2018: 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się”. 

Uchwała Nr II/14/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 16 

- Pan Arkadiusz Włodarski poinformował, ze nie wpłynęły do niego żadne interpelacje na piśmie. 

 

Ad. 17 

- Pan Paweł Betliński poinformował, że dokumentacja na budowę ul. Smołowej została pozytywnie 

zaopiniowana przez Zarząd Powiatu. Podziękował szczególnie Panu Grzegorzowi Piaseckiemu. 

Wyraził wiarę w to, ze przyspieszy to budowę tej drogi. Na koniec wypowiedzi, że jest to dobry 

prognostyk na przyszłość i pokazuje, jak może współpracować gmina z powiatem. 

- Pan Sławomir Kawczyński zapytał o fundusze ministerialne na budowę dróg 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że ma małe sprostowanie, bo nie chodzi tu o projekt budowy, 

a o projekt na oznakowanie tej drogi. Co do szczegółów, na chwilę obecną, nie może nic 

powiedzieć, bo na szczeblu centralnym także trwają przymiarki do budżetu na kolejny rok. 

- Pan Arkadiusz Rybak poprosił o uprzątnięcie wysypiska śmieci tworzącego się na ul. Kościuszki. 

Zgłosił także prośbę mieszkańców ul. Wierzbowej, dotyczącą montażu lampy na zakręcie. Dodał, 

ze jest tam słup. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że o uprzątnięciu działki na ul. Kościuszki decyduje jej 

właściciel, który jest upominany regularnie w tej kwestii. Co do montażu lampy na ul. Wierzbowej 

Burmistrz odpowiedział, że zajmie się tą sprawą, ale to, że jest tam słup to jedno, a możliwość 

doprowadzenia linii energetycznej i sterowników to inna sprawa. 

- Pan Krystian Betliński poprosił o zajęcie się miejscami parkingowymi dla niepełnosprawnych na 

ul. Włocławskiej. Dodał, ze złoży w tej sprawie odpowiednią interpelację do Przewodniczącego 
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Rady, aby Rada przychyliła się do jego wniosku, bo wie, że zarządcą tej drogi jest Województwo. 

Poprosił także o montaż dodatkowych lamp ulicznych w kierunku Zborowca. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, że będzie rozważał instalację lamp w kierunku Zborowca, 

ale nie wie jeszcze czy to będą solary czy linia energetyczna. Jako przyczynę podał wzrost kosztów 

energii elektrycznej. 

- Pan Jan Bladowski poprosił o to aby nakłonić właściciela gruzowiska, które jest na ul. Topolowej 

do rozebrania tego budynku. 

- Pan Sławomir Bogucki odpowiedział, ze zostanie złożony stosowny wniosek do nadzoru 

budowlanego. 

- Pan Zenon Chęsy poprosił o zapoznanie zgromadzonych z pismem firmy, która składuje śmieci w 

Nowej Wsi. 

 

- Pan Arkadiusz Włodarski ogłosił 5 minut przerwy. 

Wznowiono obrady po przerwie. 

 

- Pan Jarosław Waszak odczytał pismo w przedmiotowej sprawie (protokół) firmy, do której 

załączono uchwałę nr 3, która mówi o zobowiązaniu się firmy do przeniesienia działalności poza 

dotychczasową lokalizację. 

- _an Arkadiusz Rybak zapytał czy w tej uchwale jest podany termin realizacji zobowiązania? 

- Pan Jarosław Waszak odpowiedział, że w uchwale zapisano, że ma to nastąpić niezwłocznie. 

- Pan Arkadiusz Rybak poprosił mieszkańców Nowej Wsi, obecnych na Sali obrad,  

o monitorowanie sytuacji i informowanie władz samorządu, aby te mogły odpowiednio reagować. 

- Mieszkanka Nowej Wsi: „Taka jest nasza rola. Wczoraj dostarczono 4 TIR-y śmieci. Co my 

możemy?” 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że obecnie, tak jak na samym początku rozpoczynania 

działalności tej firmy w Nowej Wsi, jest on jej przeciwny. Zobowiązał się do tego, że w najbliższy 

poniedziałek wystosuje do niej pismo, z prośbą o określenie terminu realizacji zobowiązania 

przeniesienia działalności firmy. 

- Pan Zenon Chęsy powiedział, że w zezwoleniu na składowanie firma ta ma określona 

dopuszczalną masę możliwych do zgromadzenia odpadów na 210 to. Jego zdaniem masa ta jest 

przekroczona. 

- Mieszkanka Nowej Wsi powiedziała, że mieszkańcy są już bezsilni i nic nie mogą więcej zrobić w 

tej sprawie. Poprosiła Radę i Burmistrza, aby potraktowali to jak wspólny problem całej gminy i 

pomogli w tej sprawie. 

- Pan Wiesław Michalak powiedział, że dość pochopnie Rada podjęła decyzję o przywróceniu 

podatku od budynków mieszkalnych dla rolników. Jego zdaniem rolnikom spadają dochody z roku 
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na rok, a 90 tys. zł to nie są takie wielkie pieniądze, aby nie można było ich znaleźć w inny sposób. 

Powiedział także, że rolnicy budowali budynki za ostatnie pieniądze, a teraz będą zmuszeni je 

rozbierać aby nie płacić podatków. Podał swój przykład: kiedyś płacił podatek 100 zł, a obecnie 

płaci 800 zł. Dodał, że wyborcy nie będą z tego zadowoleni. 

- Pan Sławomir Bogucki powiedział, że jeśli chodzi o osoby mieszkające na wsi to niektórzy 

pozostawili sobie domy i powyżej 1 ha ziemi oraz pełną zabudowę, więc Powiat zinwentaryzował 

to i przekwalifikował ich tereny na działki budowlane, za które płaci się wyższe podatki. Decyzja o 

inwentaryzacji przychodzi do Urzędu Gminy, ale to nie w Urzędzie Gminy się wysokość tych 

podatków ustala, bo Urząd musi naliczyć podatki w takiej wysokości, jak wynika to z decyzji 

inwentaryzacyjnej Starostwa i ani Rada, ani Burmistrz tego nie są w stanie zmienić. Powiedział 

także, że przez trzy lata podatki nie były podnoszone, ale budżet się wówczas równoważył, ale 

obecnie, bez podniesienia podatków tak by nie było. Samorząd gromadzi środki po to, aby następnie 

zrobić coś dla mieszkańców. Przytoczył sytuację, gdy ucieszył się bardzo z subwencji 

wyrównawczej w wysokości prawie 1.600.000,00 zł, którą jednak pochłonęła oświata. Powiedział, 

że opłata za śmieci nie była podnoszona od 2014 roku, ale koszty wzrosły i nadal rosną, zapełniają 

się punkty odbioru odpadów, a spalarnie są dużo droższe. Dodał, ze boi się wzrostu cen i monopolu 

w tej dziedzinie. Na koniec powiedział, ze wszyscy muszą dbać o finanse gminy, radni mają 

możliwość zmiany uchwał, zgłaszania ich, ale wykonawcą jest Burmistrz. Poinformował, że w 

sytuacji gdy będą ograniczane dochody może dojść do sytuacji, że będzie zmuszony do redukcji 

etatów w niektórych dziedzinach. 

- Pan Jerzy Iglewski poprosił o obcięcie gałęzi przydrożnych drzew i krzewów na drodze Krogulec-

Józefowo. 

Ad. 18 

– Pan Arkadiusz Włodarski  po stwierdzeniu pełnej realizacji porządku obrad II sesji Rady 

Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim VIII kadencji dokonała jej zamknięcia. 

Zamknięcie II sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim nastąpiło o godz. 15:04 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Joanna Zientkiewicz /-/                        

Przewodniczący Rady Miejskiej – Arkadiusz Krzysztof Włodarski /-/ 


